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Protokół nr XLVIII/2022  
z sesji Rady Gminy Stare Miasto 

odbytej w dniu 27 stycznia 2022 roku 
w sali konferencyjnej Biblioteki Publicznej Gminy Stare Miasto  

 

W sesji udział wzięli: 
-    radni (lista obecności – załącznik nr 1 do niniejszego protokołu) 
- Dariusz Puchała – Wójt Gminy Stare Miasto, 
- Janusz Frysiak – Zastępca Wójta Gminy Stare Miasto, 
- Luiza Kędracka – Sekretarz Gminy Stare Miasto, 
- Jolanta Sobczak – Skarbnik Gminy Stare Miasto, 
- Monika Gromada – Zastępca Skarbnika Gminy Stare Miasto, 
- Marta Nawrocka – adwokat, 
- Elżbieta Kaczmarek – Kierownik Referatu Nieruchomości i Rozwoju, 
- Jolanta Fabisiak – Kierownik Referatu Oświaty, Kultury i Sportu, 
- Magdalena Kusiak – Kierownik Referatu Ochrony Środowiska i Rolnictwa, 
- Damian Majewski – Kierownik Referatu Infrastruktury, Inwestycji i Zamówień Publicznych, 
- Maria Szumigalska – Kierownik GOPS w Starym Mieście, 
- Zbigniew Szczepankiewicz – Kierownik ZGK 
-    Mateusz Staciwa – podinspektor UG Stare Miasto 
(lista obecności – załącznik nr 2 do niniejszego protokołu) 
 

Punkt 1 porządku obrad – Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum.   
 
Otwarcie XLVIII sesji Rady Gminy Stare Miasto godz. 10:00. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy Halina Turajska – Dzień dobry Państwu. Otwieram XLVIII sesję Rady 
Gminy Stare Miasto, którą zwołałam na podstawie art. 20 ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 roku  
o samorządzie gminnym (Dz. U. z 2021 r., poz. 1372 ze zm.). Witam Wójta Gminy Stare Miasto – Pana 
Dariusza Puchałę, Wicewójta – Pana Janusza Frysiaka, Panią Sekretarz – Luizę Kędracką, Panią Skarbnik 
– Jolantę Sobczak, Zastępcę Skarbnika – Panią Monikę Gromadę. Witam Wysoką Radę, Witam kierow-
ników jednostek, pracowników Urzędu Gminy, Witam Panią mecenas. Porządek obrad.  

1. Otwarcie sesji i stwierdzenie quorum. 

Na 15 radnych obecnych jest radnych 14. Nieobecny jest Pan Radny Zając Andrzej. Pan Radny uspra-
wiedliwiła swoją nieobecność. Rada może podejmować decyzje, uchwały są, będą one prawomocne. 
  
2. Przedstawienie porządku obrad XLVIII sesji Rady Gminy. 
3. Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy. 
4. Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 
5. Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyjnym. 
6. Podjęcie uchwał: 

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu, 

• w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024, 

• w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Stare Miasto na lata 2022-2024, 

• w sprawie Planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz usta-
lenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2022 roku za doskonalenie zawodowe 
nauczycieli oraz form i specjalności kształcenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach 
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 

• w sprawie przekazania wniosku według właściwości, 
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• w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr XLVI/305/2021 Rady 
Gminy Stare Miasto z dnia 13 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na rok 2021, 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2036. 

7. Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za 2021r. 
8. Sprawozdanie z pracy Komisji Stałych oraz Rady Gminy Stare Miasto za 2021r. 
9. Informacje o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym. 
10.  Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje. 
11.  Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Gminy. 

 
Porządek obrad XLVII sesji Rady Gminy Stare Miasto stanowi załącznik nr 3 do protokołu.   

Punkt 2 porządku obrad – Przedstawienie porządku obrad XLVIII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Czy Panie, Panowie Radni mają uwagi, bądź inne propozycje doty-
czące porządku obrad? Przystępujemy do głosowania.  

„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0. Porządek obrad został przyjęty jednogłośnie.  

 

Punkt 3 porządku obrad – Przyjęcie protokołu z XLVII sesji Rady Gminy. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Protokół został Państwu przesłany drogą elektroniczną razem  
z materiałami sesyjnymi. Czy ktoś z Pań, Panów Radnych ma uwagi dotyczące treści protokołu z XLVII 
sesji Rady Gminy? Nie ma uwag, przystępujemy do głosowania.   

 
„za”                           –    14 głosów 
„przeciw”                 –      0 głosów 
„wstrzymało się”   –       0 głosów 

„Za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymujących się” 0 głosów. Protokół z XLVII sesji Rady Gminy został 
przyjęty jednogłośnie.  

 

Punkt 4 porządku obrad – Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Informacja została Państwu przesłana, będzie również zamiesz-
czona na stronie Urzędu Gminy, dokładnie w Biuletynie Informacji Publicznej. Jeżeli Panie, Panowie 
Radni mają pytania bądź uwagi dotyczące informacji międzysesyjnej, to bardzo proszę w punkcie 
Sprawy bieżące, zapytania.  

 
Informacja o pracy Urzędu Gminy w okresie międzysesyjnym stanowi załącznik nr 4 do niniejszego pro-
tokołu 
 
Punkt 5 porządku obrad – Informacja o pracy Przewodniczącej Rady Gminy w okresie międzysesyj-

nym. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dyżury w Urzędzie Gminy we wtorki i załatwianie spraw bieżących. 

Punkt 6 porządku obrad – Podjęcie uchwał: 
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Przewodnicząca Rady Gminy –Wszystkie uchwały, które będziemy dzisiaj procedować były w spo-

sób szczegółowy omówione na Wspólnym posiedzeniu Komisji w dniu 25 stycznia 2022 roku. Były rów-
nież przedstawione na tymże posiedzeniu wszystkie informacje, które dzisiaj są w porządku obrad.  

 

• w sprawie udzielenia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Bardzo proszę o przedstawienie uzasadnienia Panią Kierownik – 
Marię Szumigalską.   

 
Pani Maria Szumigalska – Dzień dobry. Proszę Państwa, pomoc finansowa przeznaczona jest na 

działalność ośrodka interwencji kryzysowej w Ślesinie. Z tego ośrodka korzystają, z pomocy tego 
ośrodka korzystają mieszkańcy naszej gminy, którzy znajdują się w trudnej sytuacji kryzysowej.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Kierownik. Otwieram dyskusję nad treścią uchwały, 
proszę o zgłoszenia do dyskusji. Nie mamy zgłoszeń.  
 
Uchwała nr XLVIII/313/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie udziele-
nia pomocy finansowej Powiatowi Konińskiemu. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/313/2022 i stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie przyjęcia Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Panią Kierownik – Marię Szumigalską.  
 

Pani Maria Szumigalska – Ustawodawca w ustawie o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastęp-
czej nakłada obowiązek na samorządy lokalne uchwalenie takiego programu na okres trzyletni. Celem 
tego programu jest pomoc rodzinie znajdującej się w sytuacji kryzysowej w dążeniu do odzyskania rów-
nowagi funkcjonalności i autonomii poprzez systematyczne działanie ukierunkowane na rodziny dys-
funkcyjne, prowadzenie działań ukierunkowanych na bardziej adekwatną pomoc rodzinom i dzieciom 
oraz poprawa funkcjonowania rodziny zagrożonej dysfunkcją i rodziny dysfunkcyjnej. Celem tego pro-
gramu przede wszystkim jest to, żeby wszystkie osoby i rodziny, osoby i profesjonaliści z różnych insty-
tucji doprowadzili do tego, żeby dzieci funkcjonowały normalnie w rodzinie biologicznej. 

  
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dyskusji.  

Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała nr XLVIII/314/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie przyjęcia 
Gminnego Programu Wspierania Rodziny na lata 2022-2024. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/314/2022 i stanowi załącznik nr 6 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie ustalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 
Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w gminie Stare Miasto na lata 2022-2024, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią Kierownik – Marię 
Szumigalską.  
 

Pani Maria Szumigalska – Analogicznie jak w ustawie o wspieraniu rodziny i systemie w pieczy 
zastępczej, ustawodawca w ustawie o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie nakłada na samorząd lo-
kalny uchwalenie programu trzyletniego. Celem głównym tego programu jest zwiększenie skuteczności 
działań na rzecz przeciwdziałania przemocy w rodzinie, a szczególnie z osobami, gdzie już ta przemoc 
występuje. Z tymi rodzinami, gdzie jest przemoc współpracują członkowie zespołu interdyscyplinar-
nego właśnie celem rozwiązania przemocy i ochrony ofiar przemocy.  

  
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia 

do dyskusji. Nie ma zgłoszeń, dyskusję zamykam. 
 
Uchwała nr XLVIII/315/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie ustalenia 
Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie 
w gminie Stare Miasto na lata 2022-2024. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/315/2022 i stanowi załącznik nr 7 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie Planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz usta-
lenia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat w 2022 roku za doskonalenie zawodowe 
nauczycieli oraz form i specjalności kształcenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach 
i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto, 
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Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie uzasadnienia proszę Panią Kierownik – Jolantę 
Fabisiak 

 
Pani Jolanta Fabisiak – Dzień dobry Państwu. Zgodnie z ustawą Karta Nauczyciela na organie pro-

wadzącym szkoły, placówki spoczywa obowiązek corocznego wyodrębnienia środków na dofinansowa-
nie doskonalenia zawodowego nauczycieli. Od 2019 roku są to środki w wysokości 0,8 planowanych 
rocznych środków finansowych przeznaczonych na wynagrodzenia osobowe. Rozporządzenie Ministra 
Edukacji Narodowej z 2019 roku zobowiązuje organ prowadzący do opracowania na dany rok kalenda-
rzowy planu dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz zobowiązuje do ustale-
nia maksymalnej kwoty dofinansowania opłat pobieranych przez szkoły wyższe i placówki doskonale-
nia zawodowego.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Pani Kierownik. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia. 

Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 

Uchwała nr XLVIII/316/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie Planu 
dofinansowania form doskonalenia zawodowego nauczycieli oraz ustalenia maksymalnej kwoty dofi-
nansowania opłat w 2022 roku za doskonalenie zawodowe nauczycieli oraz form i specjalności kształ-
cenia nauczycieli, zatrudnionych w szkołach i przedszkolach prowadzonych przez Gminę Stare Miasto. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/316/2022 i stanowi załącznik nr 8 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie przekazania wniosku według właściwości, 
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Do Rady Gminy wpłynął wniosek mieszkanki Barczygłowa w spra-

wie umożliwienia, udzielenia służebności przejazdu. Wniosek ten został przekazany przeze mnie Komi-
sji Skarg, Wniosków i Petycji. Komisja podjęła uchwałę, zgodnie w której decyzją przekazała wniosek 
do dalszego rozpatrzenia Wójtowi Gminy Stare Miasto, ponieważ zarówno Komisja jak i Rada Gminy 
nie mają kompetencji do rozpatrzenia tego wniosku. Otwieram dyskusję. Nie ma zgłoszeń, przystępu-
jemy do głosowania. Przepraszam, nie odczytałam uchwały.  

 
Uchwała nr XLVIII/317/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie przeka-
zania wniosku według właściwości.   
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
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Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/317/2022 i stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie sprostowania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr XLVI/305/2021 Rady 
Gminy Stare Miasto z dnia 13 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej 
na rok 2021, 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak.  
 
Pani Jolanta Sobczak – Dzień dobry Państwu. W przedmiotowej uchwale w §1. ust. 1 pkt. 1 zapi-

sano zmniejszenie dochodów bieżących, a winno być zwiększenie i ta sama omyłka dotyczy §2. ust. 1 
pkt. 1 wydatki bieżące zmniejsza się, a winno się zwiększa się. Tej nieprawidłowości dopatrzyła się Re-
gionalna Izba Obrachunkowa i wskazała na konieczność wyeliminowania stwierdzonej nieprawidłowo-
ści, dlatego ta uchwała została Państwu przedłożona. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia. Nie ma 

zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 

Uchwała nr XLVIII/318/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie sprosto-
wania oczywistej omyłki pisarskiej w Uchwale nr XLVI/305/2021 Rady Gminy Stare Miasto z dnia  
13 grudnia 2021 roku w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2021. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  14 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   0 głosów 

 
„za” 14 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 0. Uchwałę przyjęto jednogłośnie. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa Mi-
rosław, Kwieciński Paweł, Lewandowski Waldemar, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk 
Karol, Turajska Halina, Wejman Lesław, Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/318/2022 i stanowi załącznik nr 10 do niniejszego protokołu.  
 

• w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022, 
 

Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak.  
 
Pani Jolanta Sobczak – Uchwała w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2022 zakłada, że 

dochody zwiększą się o kwotę 705.017,94 zł do kwoty 65.550.118,29 zł. Na zwiększenie składa się:  
w dziale Transport i łączność 322.512,00 zł i ona dotyczy transportu publicznego. W dziale Gospodarka 
mieszkaniowa jest to przeniesienie między paragrafami, w dziale 756 jest to zwiększenie z tytułu pla-
nowanego wpływu z tytułu opłaty planistycznej o kwotę 325.000,00 zł jak i w dziale Oświata i wycho-
wanie kwota 57.505,94 zł dotyczy realizacji projektów przez dwie szkoły w Modle i Żychlinie Erasmus+. 
Jeśli chodzi o kwotę związaną z wydatkami, to w dziale transport i łączność jest kwota 322.512.00 zł  
i dotyczy również organizacji transportu użyteczności publicznej. W dziale 700 jest to przeniesienie 
miedzy rozdziałami Gospodarka gruntami i nieruchomościami jest zwiększenie o 26.700,00 zł i w tej 
samej kwocie zmniejszenie w rozdziale 70007. W dziale Oświata i wychowanie tutaj mamy w szkołach 
podstawowych zwiększenie o 24.434,21 zł, w dziale Przedszkola i stołówki szkolne jest to przeniesienie 
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między rozdziałami, a dotyczy to wyodrębnienia w działalności przedszkolnej funkcjonowania stołówki 
przedszkolnej. W pozostałej działalności zwiększono o 53.503,60 zł i dotyczy realizacji projektu  
Erasmus+. W dziale 851 Ochrona zdrowia zwiększono o kwotę 60.335,92 zł i są to niewykorzystane 
środki z działalności Komisji i przeciwdziałaniu alkoholizmowi i w rozdziale 900 zwiększono  
o 325.000,00 zł jest to zwiększenie spowodowane przeznaczeniem środków na oświetlenie placów, ulic 
i dróg. W łącznej kwocie wydatki zwiększą się o kwotę 785.785,73 zł do kwoty 73.928.886,08 zł i rów-
nież wyjaśniam, bo na Komisji było pytanie związane z różnicą pomiędzy dochodami a wydatkami Era-
smus+. Tam jest kwota około 4.000,00 zł, ona wynika z tego, że część środków została wykorzystana 
jeszcze w roku 2021, dlatego też po stronie wydatków jest ta kwota mniejsza, po stronie dochodów 
większa. Dziękuję.  
 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Proszę Przewodniczącego Komisji Budżetu bądź osobę 
przez niego wyznaczoną o przedstawienie opinii.  
 

Pan Lesław Wejman – Uwagi dotyczące zmian w budżecie zostały omówione na wspólnym posie-
dzeniu Komisji. Przedstawiono przez kolegę Przewodniczącego Karola Teodorczyka, te uwagi zostały 
wyjaśnione. Komisja pozytywnie opiniuje zmiany.   

 
 Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dyskusji. Pan 

Radny Lewandowski, udzielam Panu głosu.  
 
Pan Waldemar Lewandowski – Pani Przewodnicząca, Panie Wójcie, Szanowna Rado. Chciałem 

zwrócić uwagę na to, że praktycznie dochody bieżące w naszym budżecie w całości są przeznaczane na 
bieżące wydatki. Bieżące wydatki zwiększamy o kwotę 325.000,00 zł szukając środków na pokrycie tych 
wydatków, to jest zaproponowano nam najprostsze rozwiązanie. … księgowe, gdzie założono, że o taką 
kwotę wzrosną wydatki z opłaty planistycznej, przychody przepraszam. Natomiast bardziej ambitnym 
zadaniem byłoby poszukanie środków poprzez zmniejszenie wydatków bieżących w innych pozycjach. 
Obawiam się, że jeżeli w takim tempie będą nam rosły wydatki bieżące, na co tak naprawdę nie mamy 
do końca wpływu, bo sytuacja zewnętrzna jest taka jaka jest, może się okazać, że dochody bieżące nie 
wystarczą na pokrycie bieżących wydatków. W związku z tym apeluję do Pana Wójta, żeby podjąć prace 
takie całościowe, które będą miały na celu zmianę struktury wydatków bieżących, bo oszczędzanie na 
wszystkim, to nie jest najlepszym rozwiązaniem. Musimy zmienić strukturę wydatków, dlatego mój 
apel i prośba o to, ponieważ jeżeli zaplanujemy zmniejszenie wydatków w określonych pozycjach, to 
skutki czasem finansowe są po kilku miesiącach. Jeżeli się okaże, że koszty bieżące w jakiejkolwiek  
pozycji wzrosną nam w sposób istotny, nie będziemy mieli z czego pokryć, a wydatków bieżących nie 
możemy pokrywać z kredytów, stąd potrzeba chyba podjęcia pilnych prac nad zmianą struktury wy-
datków, co będzie skutkowało w tym roku i w latach poprzednich, bo struktura wydatków, w której 
wszystko, wszystkie przychody bieżące konsumujemy i nic nie przeznaczmy, że tak powiem na inwe-
stycje nie mamy żadnej rezerwy jest bardzo niepokojące i może tutaj doprowadzić do trudnej sytuacji 
pod koniec roku kiedy praktycznie wydamy środki i nie będziemy już mieli pomysłu i możliwości pod-
jęcia działań oszczędnościowych. Dziękuję bardzo.  
 

Pan Radny Paweł Kwieciński opuścił salę obrad o godz. 10:28 podczas wypowiedzi Pana Rad-
nego Waldemara Lewandowskiego. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję Panu Radnemu. Nie ma dalszych zgłoszeń, dyskusję zamy-

kam. Opuścił salę Pan Radny Kwieciński, to będzie zaznaczone w protokole, nie bierze udziału w głoso-
waniu.  

 
O godzinie 10:29 Pan Radny Paweł Kwieciński powrócił na salę i był obecny do końca obrad.  
 

Uchwała nr XLVIII/319/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie zmiany 
uchwały budżetowej na rok 2022. 
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Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   2 głosy 

 
„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 2 głosy. Uchwałę przyjęto wymaganą większością gło-
sów. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman Lesław, 
Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymali się” radni: Lewandowski Waldemar, Turajska Halina. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/319/2022 i stanowi załącznik nr 11 do niniejszego protokołu.  
 

• zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 
Stare Miasto na lata 2022-2036. 

 
Przewodnicząca Rady Gminy – O uzasadnienie proszę Skarbnika Gminy – Panią Jolantę Sobczak.  
 
Pani Jolanta Sobczak – Przedłożony projekt zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 

2022-2036 zmienia się w tym zakresie, że środki, które pochodzą z realizacji projektów Erasmus+ jak  
i środki na realizację zadań określonych w programie profilaktyki rozwiązywania problemów alkoholo-
wych są po stronie przychodów. Dlatego też zmienia się deficyt budżetu i w związku z tym zachodzi 
konieczność zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej. Zmiana nie ma wpływu na wysokość planowa-
nej emisji w 2022 roku jak i na wysokość planowanego zadłużenia i również dostosowano, jeśli chodzi 
o Wieloletnią Prognozę Finansową zmiany dotyczące dochodów jak i wydatków wynikających z wcze-
śniejszej zmiany uchwały budżetowej. Dziękuję.   

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo. Otwieram dyskusję, proszę o zgłoszenia do dys-

kusji. Nie mamy zgłoszeń, dyskusję zamykam.  
 

Uchwała nr XLVIII/320/2022 Rady Gminy Stare Miasto z dnia 27 stycznia 2022 roku w sprawie 
uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Stare Miasto na lata 2022-2036. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Przystępujemy do głosowania.  

     „za”                         –  12 głosów 
     „przeciw”               –    0 głosów 
     „wstrzymało się”   –   2 głosy 

 
„za” 12 głosów, „przeciw” 0, „wstrzymują się” 2 głosy. Uchwałę przyjęto wymaganą większością gło-
sów. 
 
Za przyjęciem uchwały głosowali radni: Andrzejak Ewelina, Kałużny Michał, Krzyżak Juliusz, Kujawa  
Mirosław, Kwieciński Paweł, Stasiak Mirosław, Szyszyński Andrzej, Teodorczyk Karol, Wejman Lesław, 
Wilczyński Tomasz, Zimny Zdzisław, Zioła Tymon. 

Od głosu „wstrzymali się” radni: Lewandowski Waldemar, Turajska Halina. 

Uchwała otrzymała nr XLVIII/320/2022 i stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu.  
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Punkt 7 porządku obrad – Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za 

2021r. 

Przewodnicząca Rady Gminy – O przedstawienie sprawozdania proszę Pana Prezesa Andrzeja  
Nieznańskiego.  

 
Pan Andrzej Nieznański – Dzień dobry. Witam Państwa bardzo serdecznie. Sprawozdanie z dzia-

łalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za rok 2021. Więc tak, podstawą działalności Gmin-
nej Spółki Wodnej w każdym roku gospodarczym jest Walne Zgromadzenie Delegatów, na którym to 
są podejmowane następujące uchwały: zatwierdzenie sprawozdania finansowego i udzielenie absolu-
torium zarządowi za rok 2020. W roku 2021 Gminna Spółka Wodna pozyskała następujące dotacje: 
dotacja z Urzędu Gminy Stare Miasto na realizację zadań związanych z działalnością spółki, tj. 30.000,00 
zł, 60.000,00 zł była tez dotacja na zakup kosiarki bijakowej wielofunkcyjnej na wysięgniku z głowicą 
koszącą, z budżetu Starostwa Powiatowego w Koninie 10.000,00 zł na konserwację i utrzymanie ro-
wów, dotacja z Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego na konserwację rowów  
w kwocie 1.658,00 zł, dotacja z budżetu Wielkopolskiego Urzędu Wojewódzkiego w kwocie 6.120,00 
zł. Dotacje, które pozyskała Gminna Spółka Wodna w ubiegłym roku to kwota 47.278,00 zł i 60.000,00 
zł na zakup kosiarki bijakowej. Spółka osiągnęła w 2021 roku ściągalność na poziomie 80%, w 2022 roku 
ponownie będzie mogła ubiegać się o pomoc finansową w formie dotacji. Szanowni Państwo, szczegó-
łowe sprawozdanie macie Państwo przesłane elektronicznie, natomiast tutaj tak pozwoliłem sobie 
skrócić to troszeczkę i to by było na tyle. Dziękuję.   
 

Sprawozdanie z działalności Gminnej Spółki Wodnej w Starym Mieście za 2021r. stanowi załącznik nr 

13 do niniejszego protokołu. 

Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję bardzo.  
 

Punkt 8 porządku obrad – Sprawozdanie z pracy Komisji Stałych oraz Rady Gminy Stare Miasto za 
2021r.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Sprawozdania Komisji jak również Rady wpłynęły do Biura Rady. 

Były omówione na wspólnym posiedzeniu Komisji, będą zamieszczone na stronie gminy w Biuletynie 
Informacji Publicznej.  

 

Punkt 9 porządku obrad – Informacja o pracy Komisji w okresie międzysesyjnym.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Sprawozdania Komisji będą zamieszczone w Biuletynie Informacji 

Publicznej.  
 

Punkt 10 porządku obrad – Sprawy bieżące, oświadczenia i informacje.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Czy ktoś z Pań, Panów Radnych chciałby w tym punkcie porządku 

obrad…? Pan Radny Kwieciński, udzielam Panu głosu.  
 
Pan Paweł Kwieciński – Dziękuję. Pani Przewodnicząca, Szanowni Państwo Radni. Oświetlenie  

w naszej, właścicielem oświetlenia w naszej gminie jesteśmy my, gmina i spółka oświetleniowa. W mo-
jej miejscowości na ul. Rubinowej w wyniku kolizji drogowej to zdaje się był przełom października  
i listopada została uszkodzona latarnia. Ta latarnia została później zdemontowana. Ja tutaj zgłaszałem 
do Pana Majewskiego problem, póki co tej latarni nie ma, a to już idzie trzeci miesiąc i ona jest akurat 
w taki newralgicznym miejscu na zakręcie i no nie wiem dlaczego to tak długo trwa. Ja wiem, że to nie 
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my żeśmy zawinili, ale może byśmy jeszcze raz zainterweniowali w spółce o postawienie tej latarni. 
Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Ja przypominam Radnym, że obowiązuję pisemny wniosek składania 

wszelkich wniosków dotyczących usterek, awarii na terenie miejscowości, ponieważ to pytanie już dzi-
siaj padło. Pan kierownik ma przygotowaną, jest w stanie odpowiedzieć na pytanie, to bardzo proszę. 

 
Pan Damian Majewski – Dzień dobry. Witam serdecznie wszystkich. Od razu odpowiadam na pyta-

nie Pana Radnego. W momencie kolizji, bo to było po kolizji drogowej tak. Krótko mówiąc nieznany jest 
sprawca, właścicielem oświetlenia tego, o którym Pan mówi, przedmiotowego jest spółka z Kalisza. 
Tego samego dnia jeszcze przed przyjazdem służb zostało całe miejsce zabezpieczone przez właściciela, 
przez konserwatora, który pracuje na rzecz jakby spółki z Kalisza. Sprawa została zgłoszona na policję, 
jak tylko zostaną zakończone czynności, które jakby mają na celu wyłonienie sprawcy, jeżeli się nawet 
on nie znajdzie, zostanie odtworzony. We wtorek przyjeżdżają do nas przedstawiciele spółki i również 
w tej sprawie będziemy rozmawiać. Postaramy się, żeby był odtworzony jak najszybciej, natomiast nie 
zmienię procedur jakie ma spółka z Kalisza.  

 
Pan Paweł Kwieciński – Ja rozumiem. 
 
Pan Damian Majewski – Dziękuję serdecznie.  
 
Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Pan Przewodniczący Teodorczyk, udzielam Panu głosu. 
 
Pan Karol Teodorczyk – Dziękuję. Moje pytanie będzie również do referatu inwestycji, ale natury 

bardziej ogólnej, raczej się nie kwalifikuje do pisemnej interpelacji, mianowicie upływa nam już pierw-
szy miesiąc tego roku. Chciałem zapytać, ile przetargów zostało ogłoszonych, jeżeli chodzi o zadania 
inwestycyjne, których na ten rok mamy dużo? A jeżeli, widziałem w sprawozdaniu, informacji między-
sesyjnej, że o przepompownię chodzi dwie, natomiast pozostałych zadań nie zauważyłem, prosiłbym  
o ustną informację. Ewentualnie, jeżeli nie zostało ogłoszone, kiedy będą ogłoszone? To pytanie wiąże 
się z moim głosem z ostatniej sesji jeszcze ubiegłorocznej, mianowicie ponawiam apel, żeby jak naj-
szybciej ogłaszać przetargi, ponieważ wszystko wskazuje na to, to graniczy z pewnością, że będą duże 
zatory na rynku wykonawców, nie będziemy mogli pozyskać wykonawców i oby pod koniec roku nie 
było takich refleksji jak Pan Przewodniczący Wilczyński na Komisjach ostatnich przedstawiał. Dziękuję.  

 
Przewodnicząca Rady Gminy – Pan Kierownik rozumiem, udzieli odpowiedzi? Udzielam Panu głosu. 
 
Pan Damian Majewski – Tak, oczywiście. Dzień dobry, Witam jeszcze raz ponownie. Dzisiaj skoń-

czyliśmy z Panem Wójtem prace na planem zamówień, które będzie przesłane do Urzędu Praw Zamó-
wień Publicznych, zgodnie z prawem, czyli w ciągu 30 dni od uchwalenia budżetu i przetarg, który został 
jakby na teraz ogłoszony, tj. dostawa paliw do Zakładu Gospodarki Komunalnej, gdzie zajmowaliśmy 
się … jakby Zakładu Gospodarki Komunalnej, natomiast w I kwartale planuje się 3 przetargi przede 
wszystkim tam, gdzie mamy gotowe dokumentacje. To są 3 sieci wodociągowe: ul. Spokojna, ul. Sło-
neczna i ul. Brylantowa w Janowicach. Słoneczna, Spokojna w Krągoli i Brylantowa w miejscowości 
Janowice. Będzie ogłoszony również planowany w I kwartale przetarg wymiany instalacji elektrycznej  
i teletechnicznej w Szkole Podstawowej, żeby móc zaplanować krótko mówiąc inwestycje w okresie 
wakacyjnym tak, żeby nie było tu żadnych przeszkód, bo pełna dokumentacja jest, natomiast jakby 
odpowiadając na Pana pytanie, bo wiem że jakby to też był temat nurtujący, chodzi o plac zabaw  
w Żychlinie. Póki co, bo ja pamiętam burzliwą dyskusję z poprzedniego roku, cały czas nie mamy umowy 
o dofinansowanie na realizację tej inwestycji, dlatego czekamy. Planujemy ją krótko mówiąc w prze-
targu na II kwartał, no i trzymam kciuki, że w końcu te pieniążki czy ta umowa do nas wróci i będę mógł 
spokojnie ogłosić ten przetarg tak, żeby w miesiącach wakacyjnych te place służyły mieszkańcom, a nie 
żeby budować je w końcu jesienią, gdzie tak naprawdę to użytkowanie przez mieszkańców jest już 
zdecydowanie mniejsze. Dziękuję.  
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Przewodnicząca Rady Gminy – Dziękuję. Nie mamy dalszych zgłoszeń.  
 

Punkt 11 porządku obrad – Zakończenie obrad XLVIII sesji Rady Gminy. 
 

Przewodnicząca Rady Gminy –  Zamykam obrady XLVIII sesji Rady Gminy Stare Miasto. Dziękuję 
Państwu za udział w sesji.  

 
XLVIII sesja zakończyła się o godz. 10:41 
 

    Protokołował:                                                                            Prowadząca obrady sesji:   

  /-/ Mateusz Staciwa                 /-/ Halina Turajska 


